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Jedni už diplom dostali, 

druzí o něj stále bojují
Úderem září startuje druhý 

ročník již 24. běhu dvou-

letého statistického stu-

dia, který již tradičně orga-

nizuje ČSÚ ve spolupráci 

s VŠE v Praze. 

Za dobu své existence jej úspěšně 

ukončily již zhruba čtyři stovky 

absolventů. 

Poslední slavnostní předání di-

plomů čerstvým absolventům 23. 

běhu Specializovaného statistic-

kého studia pro absolventy vyso-

kých škol se uskutečnilo v polovině 

května 2012 na půdě Vysoké školy 

ekonomické v Praze. Promovaní 

absolventi: Zuzana Čabrádková, 

Lucia Čarvagová, Tomáš Dragoun, 

Václav Kosina, Tereza Košťáková, 

Pavlína Kozmínová, Petr Nosál, 

Hana Peroutková a Eva Skarland-

tová tam složili do rukou rektora 

VŠE Richarda Hindlse slavnostní 

slib a přijali certifi kát VŠE o ab-

solvování studia. Při té příležitosti 

předsedkyně ČSÚ Iva Ritschelová 

v krátkém projevu ocenila odpo-

vědný přístup ke studiu a úsilí ab-

solventů o další odborný rozvoj 

a zároveň dlouholetou vynikající 

spolupráci s VŚE v této oblasti.

Pohled absolventky 

Jaký přínos mělo studium pro za-

městnance ČSÚ?  

„Ti, kdo byli z diseminace, a já 

mezi ně v té době také patřila, se 

chtěli dozvědět více o detailech 

jednotlivých oblastí statistiky,“ řek-

la Tereza Košťáková, absolventka 

statistického studia. „Naopak ti, 

kdo pracují v úzce specializova-

ných odborech, data vytváří a znají 

je do nejmenších detailů, očeká-

vali, že si rozšíří rozhled. Myslím, 

že toto se všem splnilo. Při studiu 

získáte od všeho kousek, to je jeho 

velká výhoda.“ 

Za největší překážku označi-

la statistička svou nepřítomnost 

v práci. „Pokud na týden odje-

dete, tak toho na vás po návratu 

zpět čeká opravdu hodně. Něco si 

sice můžete vzít s sebou a po ve-

čerech pracovat, ale tím zachrání-

te opravdu jen to, co hoří nejvíc,“ 

posteskla si. 

Na otázku, zda by toto stu-

diu doporučila i dalším kolegům 

z ČSÚ, odpovídá: „Určitě! Je to tak 

trochu návrat do školních lavic, ale 

již s tím příjemným pocitem, že to 

člověk dělá zcela dobrovolně a jen 

proto, že on sám se chce něco do-

zvědět. Mám radost z toho, že se 

nám podařilo díky naší zpětné vaz-

bě a ve spolupráci s personálním 

oddělením studium do budoucna 

ještě vylepšit.“

Alena Géblová

odbor vnější komunikace

Alena Géblová

odbor vnější komunikace

Studenty statistika oslovila
Před prázdninami se usku-

tečnilo v  Krajské správě 

ČSÚ v Brně setkání statis-

tiků se žáky druhého roč-

níku obchodní akademie. 

Krajské správy ČSÚ mají zájem 

nejen na prezentování zpracova-

ných regionálních statistických 

informací, ale i o propagaci a po-

pularizaci statistiky u laické ve-

řejnosti. Jejich pozornost se ob-

rací i směrem na střední a vysoké 

školy v regionech. 

Příkladem takové spolupráce je 

činnost pracovníků oddělení infor-

mačních služeb spolu s ředitelkou 

Krajské správy ČSÚ v Brně Hele-

nou Kratochvílovou.

Jednou z úspěšných akcí pra-

covníků KS ČSÚ v Brně bylo pre-

zentování předběžných výsledků 

SLDB 2011 na květnovém setkání 

zástupců mikroregionů. 

„Prezentovali jsme postavení 

jednotlivých správních obvodů ob-

cí s rozšířenou působností v rámci 

kraje a data za jednotlivé obce,“ 

řekla Helena Kratochvílová. 

Součástí vystoupení zástupců 

ČSÚ bylo také představení výsled-

ků sčítání na www.scitani.cz. 

Testování studentů

Přitažlivým způsobem se snažili 

statistici v předprázdninovém čase 

zaujmout i studenty. 

Žákům druhého ročníku Ob-

chodní akademie Brno, Pionýrská, 

předvedli vzory výkazů, zaměřili 

se na konkrétní zpracování dat za 

stavebnictví na webu ČSÚ či v pu-

blikacích.

„Vysvětlila jsem mladým lidem 

postupy přípravy výkazů, tvorbu 

technických projektů, přiblížila 

jsem jim práci zpracovatele při po-

řizování a kontrole výkazů. Uká-

zala jsem studentům také možnost 

elektronického pořízení výkazů, 

tedy práci, kterou by jednou sa-

mi mohli dělat,“ podotkla Helena 

Kratochvílová. 

Na závěr setkání statistici stu-

denty otestovali. „Výsledky by-

ly velmi uspokojivé. Dalo by se 

říci, že mnozí pochopili, že sta-

tistika není nuda,“ konstatovala 

ředitelka.  

Žáci brněnské obchodní akademie na 

setkání se statistiky.


